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ΚΟΠΕΓΧΑΓΗ ΩΡΑ ΜΗΔΕΝ

«Πρέπει να μπούμε
όλοι μέσα στο κλίμα…»

Η «Πράσινη 

Εβδομάδα» 

(23 - 26 Ιουνίου)

θα είναι μια ευκαιρία 

συζητήσεων και

προβληματισμού

για τα 

περιβαλλοντικά 

ζητήματα.

M
ια νέα διεθνής συμφωνία για το

κλίμα, που θα αντικαταστήσει τη

σημερινή συμφωνία του Κιότο,

αναμένεται να συναφθεί τον Δεκέμβριο

στην Κοπεγχάγη.

Οι Βρυξέλλες θα φιλοξενήσουν σειρά συζη-

τήσεων, ενώ προβλέπεται να πραγματοποι-

ηθούν εκδηλώσεις ανοικτές στο κοινό, όπως

η έκθεση με τίτλο "πολεοδομία με όραμα" του

αρχιτέκτονα Luc Schuiten και η προβολή της

ταινίας “The age of stupid” (Η εποχή των ηλι-

θίων) με θέμα την κλιματική αλλαγή.

Τα βραβεία LIFE για περιβαλλοντικά σχέδια

θα απονεμηθούν στις 24 Ιουνίου. Ανάμεσα

στις υποψηφιότητες είναι το ιταλικό σύστημα

οικολογικού ψεκασμού, που μειώνει τη

χρήση χημικών ουσιών, ενέργειας και

νερού στη βυρσοδεψία σε ποσοστό έως και

95% και ένα σχέδιο του Ηνωμένου Βασι-

λείου για έναν ασφαλέστερο τρόπο επεξερ-

γασίας λυμάτων με στόχο την ανάπλαση.

Το Συμβούλιο

Με βασικά θέματα την αντιμετώπιση της κλι-

ματικής αλλαγής και την προετοιμασία της

Συνόδου της Κοπεγχάγης, τους περιορι-

σμούς στις εκπομπές των βιομηχανιών, την

προστασία της βιοποικιλότητας, κ.α.  ολο-

κληρώθηκε, στο Λουξεμβούργο, το Συμβού-

λιο Περιβάλλοντος της Ε.Ε., με το οποίο

κλείνει η Τσέχικη Προεδρία.

Και οι αποφάσεις ήταν:

1. Έλεγχος και πρόληψη βιομηχανι-
κής ρύπανσης
Συμφωνία με αναθεώρηση της Οδηγίας για

τις βιομηχανικές εκπομπές. 

Η Ελληνική πλευρά ζήτησε να δοθεί σε δύο

ελληνικές μονάδες ηλεκτροπαραγωγής

επαρκής πρόσθετος χρόνος λειτουργίας,

προκειμένου να αποτραπεί ενδεχόμενος

κίνδυνος για την ενεργειακή ασφάλεια της

χώρας μας. Τόσο η Προεδρία του Συμβου-

λίου όσο και η Επιτροπή αποδέχθηκαν την

πρόταση.

2.  Αντιμετώπιση Κλιματικής Αλλα-
γής 
Έγινε ανταλλαγή απόψεων, σχετικά με τις

απαραίτητες προϋποθέσεις, ώστε να κατα-

στεί δυνατή η επίτευξη των στόχων της Ε.Ε.

Η Ελληνική θέση  είναι πως, για να επιτευχ-

θεί μια συνεκτική συμφωνία στην Κοπεγ-

χάγη, πρέπει να ενισχυθεί με κατάλληλους

χρηματικούς πόρους. 

3. Ειδικά για τα καύσιμα ναυτιλίας
Η Ελλάδα ζήτησε να αποφασισθεί και να

εφαρμοσθεί μια παγκόσμια (και όχι περιφε-

ρειακή) λύση στο πλαίσιο των Ηνωμένων

Εθνών και μέσω του αρμόδιου Διεθνούς

Οργανισμού Ναυτιλίας (ΙΜΟ). 

4. Βιοποικιλότητα 
Η απώλεια της βιοποικιλότητας αποτελεί

παγκόσμια απειλή, εξίσου σημαντική και αλ-

ληλένδετη με την υπερθέρμανση του πλα-

νήτη. 

5. Γενετικώς Τροποποιημένοι Οργα-
νισμοί (Γ.Τ.Ο.)
Είναι αναγκαία η αναθεώρηση της υφιστά-

μενης νομοθεσίας για τους Γενετικά Τροπο-

ποιημένους Οργανισμούς. 

Επ
ίκα

ιρα

A new international treaty on the climate that is to re-

place the current one of Kyoto is expected to be signed

in December in Copenhagen.

A number of discussion are to be held in Brussels, while

events open to the public will be organized, such as the ex-

hibition of the architect Luc Schuiten with the title “Town

Planning with Vision” and the showing of the film “The age

of stupid” that has the climatic change as its theme.
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Δ.Σ.Α. – ΔΙΚΑΣΤΕΣ ΠΡΟΤΕΙΝΟΥΝ:

Εισαγγελέας ή Ανεξάρτητη
Αρχή για το περιβάλλον
Η κατάσταση με το

περιβάλλον πάει

από το κακό στο

χειρότερο.

Εντελώς 

απογοητευτικές

είναι 

οι διαπιστώσεις

των εκπροσώπων

του νομικού 

κόσμου καθώς 

και των ενώσεων

δικαστών 

και εισαγγελέων.

E
ξέφρασαν την αγανάκτησή τους για

την απροθυμία του κράτους και της

αυτοδιοίκησης να εφαρμόσουν τις

τελεσίδικες αποφάσεις που αφορούν περι-

βαλλοντικά ζητήματα (κατεδάφιση αυθαι-

ρέτων ή η παύση λειτουργίας επιχει -

ρήσεων που ρυπαίνουν). 

Οι ενώσεις τους ανέλαβαν έτσι την πρωτο-

βουλία να συστήσουν επιτροπή προκειμέ-

νου να προτείνουν λύσεις στο πρόβλημα.

Ταυτόχρονα προτείνουν τη δημιουργία Συ-

νηγόρου Περιβάλλοντος, στο πρότυπο του

Συνηγόρου του Πολίτη και τη σύσταση

θέσης Ειδικού Εισαγγελέα Περιβάλλοντος.

«Υπάρχει έντονος προβληματισμός για την

κατάσταση που επικρατεί στο περιβάλλον,

εξαιτίας της αδυναμίας του κράτους να το

προστατεύσει», ανέφερε ο πρόεδρος της

Ένωσης Εισαγγελέων, κ. Σωτήρης Μπά-

γιας. «Λείπει η αποτελεσματικότητα, με απο-

τέλεσμα τη μεγέθυνση της περιβαλλοντικής

καταστροφής». 

«Τα προβλήματα αρχίζουν όταν φθάνουμε

στο σημείο συμμόρφωσης της διοίκησης με

τις δικαστικές αποφάσεις», ανέφερε η εκ-

πρόσωπος των δικαστών του Συμβουλίου

της Επικρατείας, κ. Αγγ. Θεοφιλοπούλου.

«Η επιβολή προστίμων στη διοίκηση ως

μέτρο συμμόρφωσης απο δεικνύεται ανε-

παρκής».

O πρόεδρος του ΔΣΑ, Δημήτρης Παξι-

νός, πρότεινε, μεταξύ άλλων, να /ελέγ-

χονται από το Συμβούλιο της Επικρατείας

τα προεδρικά διατάγματα και οι υπουργι-

κές αποφάσεις,  που  αφορούν το  περι-

βάλλον.  

Επιπλέον,   πρότεινε να κατεδαφιστούν

αμέσως όλα τα αυθαίρετα και να δημεύον-

ται τα μηχανήματα των επιχειρήσεων, που

ρυπαίνουν την ατμόσφαιρα.

Ο πρόεδρος της Ένωσης Εισαγγελέων

Ελλάδας, Σωτήρης Μπάγιας, πρότεινε

να θεσμοθετηθεί ειδικός εισαγγελέας πε-

ριβάλλοντος, επιφορτισμένος με συγκε-

κριμένο έργο, όπως η εφαρμογή της

ποινικής νομοθεσίας, που αφορά το πε-

ριβάλλον, η εκτέλεση των δικαστικών

αποφάσεων, που επιβάλλουν διοικητικές

κυρώσεις, οι κατεδαφίσεις κτισμάτων και

διακοπή - λειτουργία επιχειρήσεων.

Σύμφωνα με τον κ. Μπάγια, ο εισαγγελέας

περιβάλλοντος θα προΐσταται αυτοτελούς

υπηρεσίας στελεχωμένης και εξοπλισμένης

με την αναγκαία υλικοτεχνική υποδομή για

την επίτευξη του σκοπού της. Θα είναι

όπως διευκρίνισε, αυτοτελής υπηρεσία.

Ο πρόεδρος της Ένωσης Δικαστών και Ει-

σαγγελέων, Χαράλαμπος Αθανασίου, ανέ-

φερε ότι όλοι πρέπει να συνειδητο-

ποιήσουν πως από την αποτελεσματική

προστασία του περιβάλλοντος εξαρτάται η

ίδια η επιβίωση του ανθρώπου και πρότεινε

να καθιερωθεί Συνήγορος του Περιβάλ-

λοντος, ως ανεξάρτητη αρχή. 

Η πρόεδρος της Ένωσης Δικαστικών Λει-

τουργών του ΣτΕ, Αγγελική Θεοφιλοπού-

λου, ανέφερε ότι το μεγάλο πρόβλημα στο

περιβάλλον είναι οι ανεκτέλεστες αποφά-

σεις των δικαστηρίων, που αφορούν περι-

βάλλον, δάση, αιγιαλό, κλπ.

Προτείνουν επίσης τη δημιουργία δύο

νέων οργάνων: Συνηγόρου Περιβάλλον-

τος, ως ανεξάρτητη αρχή στην οποία θα

υπαχθούν οι Επιθεωρητές Περιβάλλοντος

και Ειδικού Εισαγγελέα Περιβάλλοντος, με

αρμοδιότητα στην εφαρμογή της περιβαλ-

λοντικής νομοθεσίας και την εκτέλεση αμε-

τάκλητων δικαστικών αποφάσεων.

Λόγω κόστους

Οι εκπρόσωποι του νομικού κόσμου επισή-

μαναν ότι οι κυβερνήσεις λόγω πολιτικού

κόστους, αποφεύγουν να πάρουν τα ανα-

γκαία μέτρα και να επιβάλουν τις απαραί-

τητες κυρώσεις, με συνέπεια τις περι-

βαλλοντικές καταστροφές και τις επιπτώ-

σεις στην υγεία των πολιτών.

Ο Δ. Παξινός  επισήμανε ότι η κατάσταση

αντί να βελτιώνεται, επιδεινώνεται συνεχώς

γνωστοποιώντας ότι σύντομα θα προσβλη-

θεί στο ΣτΕ ως αντισυνταγματική, η από-

φαση του υπουργείου Οικονομικών που

υποβαθμίζει τον αιγιαλό.

Πρόσθεσε ότι τελευταία το περιβάλλον

έγινε μόδα με προεκλογικό σλόγκαν και

όταν έρχονται εκλογές όλοι μιλούν γι’

αυτό, αλλά μετά ψηφίζουν διαφορετικά.  

The situation regarding the environment goes from bad to worse.

The representatives of the legal attorneys’ community as well as

the associations of the judges and prosecutors are quite disap-

pointed from the developments they see.

They expressed their outrage for the lack of will of the state and

the local authorities to implement the final and definitive deci-

sions regarding environmental issues (demolition of buildings

that had been built without the relevant license, or the suspen-

sion of the operations of companies that pollute). Thus their as-

sociations undertook the initiative to establish a committee in

order to propose solutions for this problem. In addition they pro-

pose the establishing of and Ombudsman for the Environment

following the model of the known Ombudsman and also that of a

post of a Special Prosecutor for the Environment.
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ΑΠΟΛΟΓΙΣΜΟΣ 2004 –2009

Χημικά – Κλίμα
και ανανεώσιμες πηγές

Θετικός είναι 

σε γενικές γραμμές

ο απολογισμός 

του Ευρωκοινοβου-

λευτικού  Έργου

για το Περιβάλλον

την περίοδο  2004-

2009 γεγονός που

ανοίγει προοπτικές

για το έργο της

νέας περιόδου 

που αρχίζει 

στις 14 Ιουλίου

2009.

R
EACH: Ρυθμίσεις για  υποχρεωτική

καταχώρηση όλων των χημικών ου-

σιών και αντικατάστασης των πιο

επικίνδυνων.

Έως το 2020 το 50% των χαρτιών, μετάλ-

λων και γυαλιών που προέρχονται από τα

νοικοκυριά και το 70% των οικοδομικών

απόβλητων θα πρέπει να ανακυκλώνονται.

Ως το 2016 θα πρέπει να συλλέγονται το

45% των χρησιμοποιημένων μπαταριών.

Επιβολή ποινικών κυρώσεων για την τιμω-

ρία αδικημάτων που διαπράττονται εις βάρος

του περιβάλλοντος.

Οι βιομηχανίες θα πρέπει, έως το 2012,

να πετύχουν τη μείωση στα 130 γρ/χμ των

εκπομπών διοξειδίου του άνθρακα των αυ-

τοκινήτων.

Συνολικά, οι εκπομπές αυτές θα πρέπει να

μειωθούν στα 120 γρ/χμ, ενώ στα 95γρ/χλμ

κατά μέσο όρο τέθηκε ο μακροπρόθεσμος

στόχος για το 2020.  

Η χρήση ανανεώσιμων πηγών ενέργειας

θα πρέπει να αντιπροσωπεύει το 20% της

συνολικής κατανάλωσης ενέργειας στην

ΕΕ, ενώ μέχρι το 2020 οι ανανεώσιμες

πηγές ενέργειας θα πρέπει να αντιπροσω-

πεύουν το 10% της συνολικής κατανάλω-

σης καυσίμων όλων των μορφών

μεταφορών.  Αναθεώρηση του συστήματος

εμπορίας των εκπομπών: θεσπίζεται η δημο-

πράτηση των δικαιωμάτων εκπομπής από το

2013 με εξαίρεση ορισμένα κράτη μέλη που

είναι περισσότερο εξαρτημένα από τον άν-

θρακα. Η δωρεάν χορήγηση των δικαιωμά-

των εκπομπών λήγει το 2020. Οι τομείς που

καλύπτονται από το σύστημα εμπορίας εκ-

πομπών είναι, μεταξύ άλλων, αυτοί των κε-

ραμικών, του τσιμέντου, του γυαλιού, των

μετάλλων, του σιδήρου, του χάλυβα, του

χαρτοπολτού και του χαρτιού. Συμπεριλαμ-

βάνεται ο τομέας των αερομεταφορών στο

σύστημα εμπορίας δικαιωμάτων εκπομπής

διοξειδίου  του άνθρακα.

Στις μελλοντικές δράσεις περιλαμβάνονται: 

Το Κοινοβούλιο επιθυμεί να συμφωνήσουν

η ΕΕ και άλλες βιομηχανικές χώρες, ως

ομάδα, να μειώσουν τις εκπομπές αερίων

του θερμοκηπίου κατά 25-40% έως το 2020,

και τουλάχιστον κατά 80% έως το 2050,

έναντι των αντίστοιχων ποσοστών του 1990.

Καταπολέμηση της υπερθέρμανσης του πλα-

νήτη σε όλους τους τομείς πολιτικής Η ΕΕ

πρέπει να συνεχίσει να καταβάλλει προσπά-

θειες για τον περιορισμό της αύξησης της

μέσης παγκόσμιας θερμοκρασίας σε επί-

πεδο κάτω των 2°C έναντι του προβιομηχα-

νικού επιπέδου. 

Σε διεθνές επίπεδο, η ΕΕ θα συνεχίσει να

συμμετέχει στις διαπραγματεύσεις για τη δια-

μόρφωση του καθεστώτος που θα ισχύσει

μετά την εκπνοή του πρωτοκόλλου του

Κυότο (μετά το 2012) όσον αφορά το κλίμα. 

Χρησιμοποίηση ανανεώσιμων πηγών

ενέργειας για τον περιορισμό του CO2 και

την προώθηση της ενεργειακής ασφά-

λειας: Η αύξηση της εξοικονόμησης ενέρ-

γειας καθώς και του ποσοστού των

ανανεώσιμων πηγών ενέργειας –π.χ. βιο-

μάζα, υδραυλική, ηλιακή, αιολική, ή γεωθερ-

μική ενέργεια– στο ενεργειακό μίγμα δεν θα

συμβάλει απλώς στον περιορισμό των εκ-

πομπών αερίων του θερμοκηπίου αλλά θα

μειώσει ταυτόχρονα την εξάρτηση της ΕΕ

από τις εισαγωγές ενέργειας.

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή εκτιμά ότι, αν δεν

ληφθεί κανένα μέτρο, τα επόμενα είκοσι έως

τριάντα έτη η ΕΕ θα χρειάζεται να αγοράζει

το 70% περίπου της ενέργειάς της από τρίτες

χώρες – ορισμένες εκ των οποίων βρίσκον-

ται σε περιοχές που χαρακτηρίζονται από

ανασφάλεια.

The account of the actions of the

European Parliament for the En-

vironment for the period 2004-

2009 is considered as positive, a

fact that opens prospects for the

work of the new period that

starts on July 14 2009.
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ΤΡΕΙΣ ΠΡΩΗΝ ΥΠΟΥΡΓΟΙ:

Οι δύο προτείνουν μέτρα
o τρίτος λέει «θα περάσει…»

Δύο πρώην 

υπουργοί 

Οικονομίας 

του ΠΑΣΟΚ 

κ.κ. Ν. Χριστοδου-

λάκης (Κυβέρνηση

Κ. Σημίτη) 

και Γ. Παπαντωνίου

(Κυβέρνηση 

Α. Παπανδρέου – 

Κ. Σημίτη) 

επιρρίπτουν 

ευθύνες στην Κυ-

βέρνηση 

Καραμανλή, 

αναλύοντας 

ταυτόχρονα και την

διεθνή κρίση 

και διατυπώνονται

προτάσεις για την

επόμενη μέρα.

O
τρίτος, Γ. Αλογοσκούφης της Ν.Δ.

υπερασπίζεται την πολιτική του, πα-

ρόλο ότι αντικαταστάθηκε στο μο-

ναδικό ανασχηματισμό της Κυβέρνησης

Καραμανλή και για την κρίση λέει απλώς «…

θα περάσει». 

Και οι 3 ήταν ομιλητές σε «φόρουμ» στην Μεγ.

Βρετανία με θέμα: «Από την κρίση ξανά στην

ανάπτυξη» και στην αναζήτηση της επόμενης

μέρας για το μέλλον της ελληνικής οικονομίας,

που οργάνωσαν στα τέλη Μαΐου στην Αθήνα,

τα πέντε διμερή επιμελητήρια.

• Ελληνο-Αμερικανικό 

• Ελληνο-Βρετανικό

• Ελληνο-Γαλλικό

• Ελληνο-Γερμανικό

• Ελληνο-Ιταλικό.

Στις ομιλίες τους ανέφεραν μεταξύ άλλων:

Ν. Χριστοδουλάκης
• Ο κ. Χριστοδουλάκης αφού έκανε διεξο-

δική ανάλυση στις δύο φάσεις της κρίσης,

(περίοδοι 2001 - 2007 και 2008) επισήμανε

την ανάγκη νέου προσανατολισμού του διε-

θνούς παραγωγικού μοντέλου, υποδεικνύον-

τας την αναζήτηση μιας νέας παραγωγικής

δυναμικής για την ελληνική οικονομία.

Η κρίση στην Ελλάδα, ανέφερε, θα μπο-

ρούσε να ήταν ηπιότερη από ότι σε άλλες

χώρες της Αμερικής και της Ευρώπης. Οι συ-

νέπειές της, όμως οξύνονται λόγω εσωτερι-

κών αδυναμιών και έλλειψης προετοιμασίας,

όπως δυστυχώς κατεδείχθη από την περυ-

σινή παλινωδία των εκτιμήσεων ανάμεσα σε

αυτάρεσκες βεβαιότητες ότι η κρίση δεν μας

ακουμπά και σε καταστροφικές παραδοχές

ότι θα μας πλήξει ανεπανόρθωτα.

Σήμερα η Ελλάδα χρειάζεται να ξαναμπεί σε

μια τροχιά ανάπτυξης, αλλά αυτό πλέον απαι-

τεί πιο συστηματική, επίπονη και επίμονη πο-

λιτική. Προϋποθέτει αποκατάσταση των

δημοσιονομικών, μεταρρυθμίσεις στο κράτος

και ιδιαίτερα στην φορολογία, αλλαγές στο

σύστημα λήψης αποφάσεων και να προσα-

νατολισθεί σε ένα νέο πιο παραγωγικό πρό-

τυπο οικονομικής δραστηριότητας. 

Για να  πραγματοποιηθούν οι μεταβολές

αυτές, επισήμανε, πολλά πρέπει να αλλάξουν

στια όρια και τις σχέσεις κατανάλωσης-απο-

ταμίευσης, κράτους-αγοράς, δημοσίου-

ιδιωτικού τομέα, καθώς και στον τομέα

εθνικών-διεθνών οικονομικών σχέσεων, με-

ταξύ άλλων πρότεινε: 

Αξιοποίηση της άρσης εθνικής συμμετοχής

στο ΚΠΣ: Η αρμόδια Επίτροπος έχει ήδη

ανακοινώσει ότι λόγω της κρίσης οι χώρες

συνοχής, μεταξύ των οποίων και η δική μας,

δεν χρειάζεται εφέτος και του χρόνου να κα-

ταβάλλουν την εθνική συμμετοχή στα έργα

του ΚΠΣ, η οποία ανέρχεται περίπου στα 4

δις. Ευρώ ετησίως.

Αναστολή εξοπλισμών: Σε μια περίοδο που

τα δημόσια οικονομικά έχουν χτυπήσει «κόκ-

κινο», η Ελλάδα εμφανίζεται να καταλαμβά-

νει την πέμπτη θέση διεθνώς στις εισαγωγές

συμβατικών όπλων. Σύμφωνα με έκθεση του

Ερευνητικού Ινστιτούτου για τη Διεθνή Ει-

ρήνη της Στοκχόλμης (SΙΡRΙ), με ημερομηνία

27 Απριλίου, οι ελληνικές εισαγωγές συμβα-

τικών εξοπλισμών την περίοδο 2004-2008

αντιστοιχούν στο 4% του συνόλου παγκο-

σμίως, κατατάσσοντας τη χώρα μας στην πέμ-

πτη θέση, πίσω από την Κίνα (11%), την Ινδία

(7%), τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα (6%) και
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τη Νότια Κορέα (6%). (ΤΟ ΒΗΜΑ 9-6-2009).

Για να αποφύγει την διόγκωση του χρέους

μπορούμε να αναστείλουμε την υλοποίηση

του νέου κύματος εξοπλιστικών προγραμμά-

των ύψους άνω των 8 δις. Ευρώ τα επόμενα

δύο χρόνια, όπως ακριβώς έχουν δηλώσει ότι

θα κάνουν ο Πούτιν και ο Ομπάμα για τις πυ-

ραυλικές ασπίδες που θα τοποθετούσαν εκα-

τέρωθεν των συνόρων της Πολωνίας. Για να

μην θιγεί καμία γεωστρατηγική ισορροπία

στο Αιγαίο, θα πρέπει αντίστοιχα η χώρα μας

να διαπραγματευτεί μία διμερή αναστολή

εξοπλισμών με την Τουρκία που επίσης αντι-

μετωπίζει μεγάλες κοινωνικές ανάγκες λόγω

της κρίσης  και θα προτιμούσε και αυτή να

αποφύγει τα νέα πανάκριβα όπλα.

Εάν τα τέσσερα μέτρα που συνολικά πρό-

τεινε, υλοποιηθούν ο Προϋπολογισμός θα

ωφεληθεί τουλάχιστον κατά 14 δις. Ευρώ

το χρόνο, ποσό το οποίο είναι δεκαπλάσιο

και από την πιο φιλόδοξη εισπρακτική, που

σχεδιάζει η κυβέρνηση εν μέσω της κρίσης.

Ι. Παπαντωνίου

• Ο κ. Παπαντωνίου επεσήμανε τη διπλή

κρίση την οποία αντιμετωπίζει η χώρα μας.

Αφενός η παγκόσμια κρίση περιορίζει τη ζή-

τηση, αυξάνει την ανεργία και οδηγεί έτσι

στην ύφεση, αφετέρου η χώρα μας σήμερα

αντιμετωπίζει μια εσωτερική κρίση, η οποία

οφείλεται στα αδιέξοδα της οικονομικής πο-

λιτικής των τελευταίων ετών: υψηλό δημοσιο-

νομικό έλλειμμα, αύξηση του δημόσιου

χρέους, και επιδείνωση της ανταγωνιστικότη-

τας - που αντανακλάται και στο τεράστιο εξω-

τερικό έλλειμμα. 

Όπως σημείωσε ο κ. Παπαντωνίου, στη

χώρα μας οι επιπτώσεις της παγκόσμιας κρί-

σης αν και σημαντικές, εκδηλώνονται με χρο-

νική υστέρηση σε σχέση με τις άλλες προηγ-

μένες χώρες. Και αυτό διότι οι ελληνικές τρά-

πεζες δεν ήταν ιδιαίτερα εκτεθειμένες σε

τοξικά προϊόντα, ο κατασκευαστικός τομέας

δεν αντιμετώπιζε «φούσκα τιμών» σε ανάλογη

έκταση με άλλες χώρες, και ένας σημαντικός

τομέας της οικονομίας, ο τουρισμός, δεν έχει

ακόμη υποστεί όλες τις συνέπειες της παγκό-

σμιας αναταραχής.  

Μόνη διέξοδος είναι η υιοθέτηση ενός πει-

στικού προγράμματος μεταρρυθμίσεων και

η συνεπής, ορατή εφαρμογή του. Η κατα-

πολέμηση της φοροδιαφυγής και της σπατά-

λης στο δημόσιο δεν συνιστούν παρά την

αρχή μίας τέτοιας αναγκαίας προσπάθειας,

που οφείλει να καλύψει κρίσιμους τομείς της

ζωής μας όπως η εκπαίδευση, η υγεία, η δη-

μόσια διοίκηση, η επιχειρηματικότητα. Αντί-

παλοί μας στην προσπάθεια αυτή, είπε ο κ.

Παπαντωνίου, είναι ο κομματισμός, η ανα-

ξιοκρατία, η αναποτελεσματικότητα, η γρα-

φειοκρατία, η διαφθορά. Δεν θα πρέπει να

μας αποθαρρύνουν ούτε να μας αποπροσα-

νατολίσουν από τις μεγάλες διαρθρωτικές με-

ταρρυθμίσεις στο κράτος και στους θεσμούς

που απαιτούν οι καιροί μας, που η ίδια η κοι-

νωνία ζητά από εμάς, υπογράμμισε ο κ. Πα-

παντωνίου και αναφέρθηκε εκτενώς στις

αναγκαίες μεταρρυθμίσεις:

• μεταρρύθμιση του φορολογικού συστήματος

• καταπολέμηση της σπατάλης στο δημόσιο

τομέα και ο εκσυγχρονισμός της δημόσιας δι-

οίκησης

• ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας

• εκσυγχρονισμός της παιδείας

• ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής

Γ. Αλογοσκούφης

•  Ο κ. Αλογοσκούφης έκανε αρχικά ανα-

δρομή από την περίοδο της μεταπολίτευσης

αναφερόμενος στην δεκαετία που προηγή-

θηκε της δικής του θητείας.

Αναφέρθηκε διεξοδικά στη δική του διαχεί-

ριση των οικονομικών στην κυβέρνηση Κα-

ραμανλή. Υπερασπίσθηκε όμως απλώς τις

δικές του αποφάσεις.

Λόγω της κρίσης, είπε, η έμφαση ασφαλώς

θα πρέπει να δοθεί στα προβλήματα της

πραγματικής οικονομίας, στη στήριξη της

ανάπτυξης που πλήττεται από τις επιπτώσεις

της κρίσης και στην ενίσχυση των οικονομικά

ασθενέστερων. Η Ελλάδα επέμεινε, μπορεί

και πρέπει να χτίσει πάνω στα θεμέλια που

τέθηκαν τα τελευταία πέντε χρόνια.

Η διεθνής κρίση, κατέληξε, ακόμη και αν

αποδειχθεί παρατεταμένη, ασφαλώς θα πε-

ράσει. Η Ελλάδα πρέπει από τώρα να λει-

τουργεί όχι μόνο με γνώμονα την

αντιμετώπιση των επιπτώσεων της κρίσης,

αλλά και με γνώμονα την προετοιμασία της

για την μακρά περίοδο που θα ακολουθήσει

μετά τον τερματισμό της κρίσης.

Συνεργάτης Δέλτα

Ν. Χριστοδουλάκης

Γ. Παπαντωνίου

Γ. Αλογοσκούφης

Two former Finance minis-
ters from the PASOK party,
Mr. N. Christodoulakis (K.
Simitis Government) and
Mr. G. Papantoniou (Gov-
ernments of A. Papandreou
and K. Simitis) hold the cur-
rent Karamanlis Govern-
ment and at the same time
they analyse the interna-
tional crisis and put forward
proposals for the day after.
The third former Finance
minister from the New
Democracy party, Mr. G. Al-
ogoskouphis defended his
policies, although he was re-
placed in the only reshuffle
of the Karamanlis Govern-
ment and regarding the cri-
sis he just commented that
“… it will pass”.  All 3 men
were speakers in the
“Forum” organised in the
“Grand Bretagne” hotel with
the subject: “From the crisis
back to development”.
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Τρία προγράμματα
για πράσινες δράσεις

Α
φορούν στην ενίσχυση επιχει-

ρήσεων σε τομείς όπως είναι

για παράδειγμα: η διαχείριση

αποβλήτων, η ανακύκλωση, η εξοικονό-

μηση ενέργειας αλλά και η βελτίωση της

ανταγωνιστικότητας όσων επιχειρήσεων

μετεγκαθίστανται σε οργανωμένες βιο-

μηχα- νικές περιοχές.

Από κοινοτικά κονδύλια και εθνικούς

πόρους, θα επιχορηγούνται το 30 έως

και το 60% των επιχειρηματικών δρά-

σεων και επενδύσεων που συνδέουν

την ανάπτυξη με το περιβάλλον. Ο συ-

νολικός προϋπολογισμός των δράσεων

αγγίζει τα 136 εκατομμύρια ευρώ, που

κατανέμονται σε 3 νέα προγράμματα του

Υπουργείου Ανάπτυξης.

Πρόκειται για τα προγράμματα "Πράσι-

νες υποδομές 2009", "Πράσινη Επιχεί-

ρηση 2009" και "Μετεγκατάσταση 2009"

για τα οποία οι προτάσεις χρηματοδότη-

σης θα υποβάλλονται από τις 20 Ιουλίου

ως τις 22 Σεπτεμβρίου και ο πρώτος κύ-

κλος αξιολόγησης θα γίνει από τις 23

Σεπτεμβρίου ως τις 20 Νοεμβρίου.

Το πρόγραμμα "πράσινες υποδομές"

στοχεύει στην ενίσχυση και δημιουργία

επιχειρήσεων στους τομείς διαχείρισης,

αξιοποίησης αποβλήτων, ανάκτησης υλι-

κών, ανακύκλωσης και απορρύπανσης.

Το πρόγραμμα "πράσινη επιχείρηση" επι-

δοτεί δράσεις για διαχείριση, ανακύ-

κλωση, διάθεση αποβλήτων,

παρακολούθηση εκπομπών ρύπων, ανά-

πτυξη πράσινων προϊόντων και διαδικα-

σιών, ανάκτηση / εξοικονόμηση ενέργειας

και υδάτινων πόρων, ενσωμάτωση προτύ-

πων. Ο προϋπολογισμός ανά έργο ξεκινά

από 30.000 ως 200.000 ευρώ και τα πο-

σοστά ενίσχυσης φτάνει το 50 - 60 %.

Το πρόγραμμα "μετεγκατάσταση" ενι-

σχύει τη μετεγκατάσταση επιχειρήσεων

σε οργανωμένες επιχειρηματικές περιο-

χές (ΒΙΠΕ, ΒΙΠΑ, ΒΙΟΠΑ, Τεχνοπόλεις,

κλπ. Ο προϋπολογισμός είναι 16 εκατ.

από τα οποία η δημόσια δαπάνη 8 εκατ.

Ο προϋπολογισμός ανά έργο μπορεί να

ξεκινά από 30.000 και να φτάνει τα 3

εκατομμύρια ευρώ, ανάλογα με το πρό-

γραμμα.

Σχετικό νομοσχέδιο πρόκειται σύντομα

να κατατεθεί στη Βουλή.

The Ministry for the Development announced three new pro-

grammes related to the green entrepreneurianship that will

start running as from July 20.

The “Green Company” programme finances actions pertaining

to the management, recycling, waste disposal, pollutants’

emissions monitoring, development of green products, reclaim

/ saving of energy and water resources and incorporation of

standards. The budget per project starts from 30,000 and

goes up to 200,000 € and the finance percentages reach up to

50 - 60 %.

Τρία νέα προγράμματα που αφορούν 

την πράσινη επιχειρηματικότητα, και τα

οποία θα αρχίσουν να τρέχουν από τις 

20 Ιουλίου, ανακοίνωσε ο υπουργός  

Ανάπτυξης Κ. Χατζηδάκης
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Μεγάλο μερίδιο και

στην λιανική αγορά

καυσίμων αποκτούν

πλέον τα ΕΛΠΕ με

την εξαγορά των

εμπορικών δραστη-

ριοτήτων της ΒΡ.

Π
ρόκειται στην ουσία για μια «κί-

νηση ματ» από πλευράς ΕΛΠΕ,

επειδή ενώ βρίσκονταν σε προ-

χωρημένες διαπραγματεύσεις για την

εξαγορά της Shell Hellas, προχώρησαν σε

εξαγορά έναντι 359 εκατ. Ευρώ, των

1.200 πρατηρίων της ΒΡ, (διαθέτει μερί-

διο αγοράς της τάξεως του 15%), αποθη-

κευτικών εγκαταστάσεων 170.000

κυβικών μέτρων, καθώς και του τομέα

των εμπορικών και βιομηχανικών πελα-

τών της κορυφαίας πολυεθνικής, η οποία

πλέον περιορίζει τις δραστηριότητές της

στα αεροπορικά καύσιμα, στα λιπαντικά

και στον τομέα ηλιακής ενέργειας.

Η ολοκλήρωση της συμφωνίας υπολογί-

ζεται να γίνει έως το τέλος του 2009,

καθώς τελεί υπό την έγκριση της Επιτρο-

πής Ανταγωνισμού και προβλέπει τίμημα

359 εκατ.

Η συμφωνία προβλέπει επίσης ότι οι πε-

ρίπου 240 εργαζόμενοι της ΒΡ θα εξακο-

λουθήσουν να απασχολούνται στις

δραστηριότητες που έχουν μεταβιβαστεί.

Το υπόλοιπο προσωπικό θα εξακολουθή-

σει να απασχολείται στις άλλες δραστη-

ριότητες της ΒΡ στην Ελλάδα.

Σημειώνεται ότι η συμφωνία προβλέπει

μεταβατική περίοδο έως και δύο ετών για

την διαχείριση του δικτύου και των σημά-

των της ΒΡ.

Με την εξαγορά αυτή τα ΕΛΠΕ αποκτούν

μεγάλο κομμάτι στην αγορά, δεδομένου

ότι σήμερα ελέγχουν μέσω της ΕΚΟ το

27% ενώ η ΒΡ ελέγχει περίπου το 15%,

με τρίτη τη Shell η οποία ελέγχει το 13%

μέσω 700 πρατηρίων που έχει. 

Ήδη αναμένεται όμως και η «απάντηση»

του ομίλου Bαρδινογιάννη (Motor Oil)

μετά την εξέλιξη αυτή.

H «ένωση» της EKO με την BP αυξάνει

εντυπωσιακά τα μερίδια αγοράς του ομί-

λου EΛΠE, σε μία αγορά όπου ο ετήσιος

τζίρος ξεπερνά τα 14 δισ. Ευρώ. 

Εξάλλου το γεγονός ότι η Motor Oil χάνει

έναν πολύ καλό πελάτη της, όπως ήταν

μέχρι πρότινος πολυεθνική BP, δημιουρ-

γεί νέες εξελίξεις σχετικά με την πώληση

της Shell Hellas για την οποία, εκτός από

τον όμιλο Bαρδινογιάννη, «ερίζουν» μία

ισραηλινή και μία ρωσική εταιρεία, χωρίς

να αποκλείεται και κάποια έκπληξη της

τελευταίας στιγμής.

Aναφορικά με το deal EΛΠE-BP αξίζει να

σημειωθεί ότι το τίμημα ανήλθε σε 359

εκατ. ευρώ (στο οποίο περιλαμβάνονται

δάνεια και άλλες υποχρεώσεις ύψους 40

εκατ. ευρώ) και αφορά δίκτυο περίπου

1.200 πρατηρίων καυσίμων, αποθηκευτι-

κές εγκαταστάσεις 170.000 κυβικών μέ-

τρων ανά την Eλλάδα, καθώς και τον

τομέα εμπορικών και βιομηχανικών πε-

λατών.

Βέβαια οι εξαγορές αυτές δεν δίνουν

απάντηση γιατί ξαφνικά SHELL και BP

βγαίνουν από την ελληνική αγορά.

Δεν αποκλείεται πίσω από την αυλαία που

κλείνει να υπάρχουν και ανακατατάξεις

στην ενέργεια, κυρίως γεωπολιτικού χα-

ρακτήρα.  

ΜΕ ΤΑ 1200 ΠΡΑΤΗΡΙΑ ΤΗΣ BP

Κυρίαρχη δύναμη
τα ΕΛΠΕ στην αγορά

After the buy out of the commercial activities of BP by

Hellenic Petroleum the latter acquires a large market

share in the fuel retail market.

In essence it is a “check mate” move by Hellenic Petro-

leum because although they had advanced quite a long

way in the negotiations for the buy out of Shell Hellas,

they went on and for the amount of 359 million € they

bought the 1,200 petrol stations of ΒΡ (about 15% mar-

ket share), the 170.000 m3 storage facilities, as well as

the commercial and industrial clients of this huge multi-

national that is going to limit its activities only to avia-

tion fuel, lubricants and solar energy.
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Φυ
σικ

ό α
έρ

ιο
ΔΕΠΑ

Mε προσήλωση σε
στόχους - προοπτικές

Προχωράμε 

σταθερά 

με προσήλωση

στους στόχους μας.

Διερευνούμε πάντα

τις δυνατότητες 

διεθνών 

συνεργασιών και

εκμετάλλευσης των

ευκαιριών, 

που προσφέρονται

στους διάφορους

επιμέρους τομείς.

M
ε τις επισημάνσεις αυτές, στο

πρόσφατο συνέδριο του ECON-

OMIST, ο Πρόεδρος και Διευ-

θύνων Σύμβουλος της ΔΕΠΑ κ. Μάκης

Παπαγεωργίου αναφέρθηκε στις τελευ-

ταίες  εξελίξεις στον τομέα του φυσικού

αερίου παρουσιάζοντας ταυτόχρονα και

τις δραστηριότητες της ΔΕΠΑ. 

Η συνεχής γεωπολιτική επισκόπηση, τό-

νισε, αναδεικνύει καινούρια στοιχεία στη

δυναμική που αναπτύσσεται για την ενερ-

γειακή κυριαρχία και χρέος μας είναι να

εντοπίζουμε τις ευκαιρίες που μπορεί να

υπάρξουν μέσα από αυτή τη δυναμική

προς όφελος των εταιριών μας.

Πλησιάζει το καλοκαίρι και η διακοπή της

τροφοδοσίας για τρεις βδομάδες το χει-

μώνα φαντάζει σαν ένα μακρινό γεγονός.

Τα διδάγματα όμως έχουν αρχίσει να με-

ταφράζονται σε δράσεις. Σε ό,τι μας

αφορά, στις 24 Απριλίου στη Σόφια υπε-

γράφη από τον Έλληνα Υπουργό Ανά-

πτυξης Μνημόνιο Συνεργασίας με τη

Βουλγαρική πλευρά σε θέματα κοινού

ενεργειακού ενδιαφέροντος. Εμείς στη

ΔΕΠΑ είμαστε σε συζητήσεις με τους

Βούλγαρους συναδέλφους μας, στο πλαί-

σιο του προγραμματισμού κατασκευής

του διασυνδετήριου αγωγού φυσικού αε-

ρίου Ελλάδας - Βουλγαρίας, για μια  ευ-

ρύτερη συνεργασία που θα βασίζεται στο

έργο αυτό. Ακόμη υπογράψαμε, η ΔΕΠΑ

και η Bulgargaz, μια συμφωνία "ετοιμότη-

τας", ώστε, εάν παρ’ ελπίδα παρουσια-

στούν εκ νέου διαταραχές στην

τροφοδοσία όπως τον περασμένο Ιανουά-

ριο, να μην χαθεί πολύτιμος χρόνος σε

συζητήσεις και διευθέτηση διαδικαστικών

θεμάτων, αλλά να μπορούμε αμέσως να

συντρέξουμε σε τυχόν δυσκολίες τους

γείτονες, εφ’ όσον και οι δικές μας δυνα-

τότητες τότε θα το επιτρέπουν.

Ένα μήνα πριν, στις 23 Μαρτίου, είχε

ανακοινωθεί η κοινή Δήλωση της Ευρω-

παϊκής Ένωσης με την Ουκρανία για την

αναβάθμιση των υποδομών. Πρόκειται

για σχέδιο 7ετούς δανειοδότησης ύψους

2.5 δις ευρώ, που αν εφαρμοστεί θα οδη-

γήσει στην τεχνική αναβάθμιση των υπο-

δομών μεταφοράς, θα οδηγήσει όμως και

σε μία αναβάθμιση των πρακτικών διαφά-

νειας σε ότι αφορά τη διέλευση (transit)

των 140 δισεκατομμυρίων κυβικών μέ-

τρων φυσικού αερίου που ήδη διακινούν-

ται μέσω Ουκρανίας προς την Ευρώπη. 

Στο θέμα αυτό πιστεύουμε ότι η Ευρω-

παϊκή αυτή πρωτοβουλία θα αποβεί προς

όφελος όλων των μερών και θα διευκολύ-

νει την κατάληξη μελλοντικών διαπραγμα-

τεύσεων μεταξύ των εμπλεκομένων, ειδικά

εάν συνεκτιμηθούν και παράγοντες όπως:

• η πτώση της ενεργειακής ζήτησης -κατά

3,1% παγκοσμίως για το 2009, σύμφωνα

με τελευταίες εκτιμήσεις του Διεθνούς

Οργανισμού Ενέργειας- και 

• η πτώση των εσόδων για τις χώρες πα-

ραγωγούς λόγω χαμηλών τιμών, που

μπορεί να οδηγήσει σε χρονική μετάθεση

μεγάλων επενδυτικών τους σχεδίων

Το κύριο θέμα βέβαια εξακολουθεί να

είναι η ασφάλεια τροφοδοσίας. Ασφάλεια

τροφοδοσίας με τη διαφοροποίηση των

πηγών προμήθειας αερίου, με τη διαφο-

ροποίηση των οδεύσεων ή και με τα δύο. 

Ήδη, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, μετά από

μια μακρά περίοδο διαπραγματεύσεων,

έχει ολοκληρώσει τις διαδικασίες για το

3ο Ρυθμιστικό Πακέτο που στοχεύει στην

ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας της Ενι-

αίας Αγοράς. Η δημοσίευσή του αναμέ-

νεται αμέσως μετά το καλοκαίρι ενώ

παράλληλα έχει ξεκινήσει και η αναθεώ-

ρηση της Οδηγίας για την Ασφάλεια Εφο-

διασμού. Οι προσπάθειες να μεταφερθεί

αέριο προς τη νότια και κεντρική Ευρώπη

έχουν λάβει τη μορφή τεσσάρων επενδυ-

τικών σχεδίων, με εντελώς διαφορετικά

χαρακτηριστικά  το καθένα, που συνολικά

εμπίπτουν στην προσπάθεια δημιουργίας

Ο κ. A. Παπαγεωργίου πρόεδρος ΔΕΠΑ
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ενός τετάρτου ενεργειακού διαδρόμου. 

Η δημιουργία του τέταρτου ενεργειακού

διαδρόμου, ή αν θέλετε του "νότιου δια-

δρόμου", όπου εντάσσονται και έργα αμέ-

σου ενδιαφέροντος ΔΕΠΑ, είναι στο

επίκεντρο των κινήσεων και διαβουλεύ-

σεων που τελευταία έχουν ενταθεί. 

Χαρακτηριστικά, και σε αυτό το πνεύμα,

υπεγράφη στις 15.5.2009 στο Σότσι της

Ρωσίας η Βασική Συμφωνία για την κατα-

σκευή του έργου South Stream στο ελλη-

νικό έδαφος.

Εάν όμως στοχεύουμε να κάνουμε πράξη

την πρόσβαση στις πηγές της Κασπίας και

της Μέσης Ανατολής, πέραν της δημιουρ-

γίας υποδομών με τη μορφή φυσικών

διασυνδέσεων, παραμένει να επιλυθεί και

να καταλήξει επιτυχώς, τόσο το θέμα σύ-

ναψης συμβάσεων για την προμήθεια αε-

ρίου, όσο και το θέμα των όρων

διέλευσης του αερίου μέσα από τις πα-

ρεμβαλλόμενες χώρες. 

Το τελευταίο έχει αποδειχθεί πως είναι

ένα ζήτημα πολυσχιδές, με βαθιές πολιτι-

κές και οικονομικές προεκτάσεις, η κατά-

ληξη του οποίου δεν έχει διαφανεί

ακόμη. 

Στο πλαίσιο αυτό πάντως εμείς συνεχί-

ζουμε χωρίς περισπασμούς τις προγραμ-

ματισμένες δράσεις, ώστε με τον

υποθαλάσσιο αγωγό διασύνδεσης «Πο-

σειδών» να είναι δυνατή η εισαγωγή στην

Ιταλία περισσοτέρων των οκτώ (8) δισεκα-

τομμυρίων κυβικών μέτρων τον χρόνο,

ποσότητα που αντιπροσωπεύει περίπου το

10% την συνολικής κατανάλωσης της

χώρας αυτής.

Τον Ιούνιο του 2008 δόθηκε έγκριση από

τις αρμόδιες ρυθμιστικές αρχές για την

έναρξη της Διαδικασίας Δέσμευσης Δυ-

ναμικότητας Ανοικτής Μεταφοράς (Open

Season Procedure). Η διαδικασία αυτή,

που ξεκίνησε στις 20 Ιουνίου 2008,

αφορά δικαίωμα και προς Τρίτα Μέρη να

χρησιμοποιήσουν πρόσθετη δυναμικό-

τητα του υποθαλάσσιου αγωγού, μέχρι 1

δισεκατομμύρια κυβικά μέτρα το χρόνο,

πέραν των 8 δισ. κυβικών που εξαιρούν-

ται  από την Πρόσβαση Τρίτων. 

Στο πλαίσιο αυτής της διαδικασίας στις

19.9.2008 ολοκληρώθηκε η φάση εκδή-

λωσης ενδιαφέροντος στην οποίαν έλα-

βαν μέρος 17 εταιρίες. Προκρίθηκαν

όλες από την κοινή Επιτροπή Αξιολόγη-

σης ΔΕΠΑ - Edison  και το αποτέλεσμα

αυτής της αξιολόγησης υποβλήθηκε στις

27.10.2008 για έγκριση στις αρμόδιες

Ρυθμιστικές Αρχές. Θα ακολουθήσει το

στάδιο υποβολής προσφορών. 

Σε ό,τι αφορά το χερσαίο τμήμα του αγω-

γού αρμοδιότητας ΔΕΣΦΑ, είναι σε εξέ-

λιξη ο διαγωνισμός, σε φάση

αποτελέσματος τεχνικών προσφορών, με

επικείμενο το άνοιγμα των οικονομικών

προσφορών, για την επιλογή Αναδόχου

που θα εκπονήσει τη μελέτη εφαρμογής

(FEED).

Είχαμε μια πολύ καλή χρονιά από πλευ-

ράς οικονομικών αποτελεσμάτων. Απο-

δώσαμε στο Ελληνικό Δημόσιο κοντά στα

100 εκατομμύρια ευρώ με τη μορφή

φόρων και μερισμάτων. 

Όλα δείχνουν μέχρι σήμερα ότι και η φε-

τινή χρονιά δεν θα μας απογοητεύσει,

έστω και αν η ζήτηση παρουσιάζει κάμψη,

και ότι θα διαπλεύσουμε αλώβητοι τη συ-

νεχιζόμενη δυσμενή διεθνή οικονομική

συγκυρία. Η σχεδιαζόμενη είσοδος στρα-

τηγικού επενδυτή στη ΔΕΠΑ, θα προσδώ-

σει νέα δυναμική στον  Όμιλό μας.

We steadily advance fo-

cussed on our objectives.

We always explore the

possibilities of interna-

tional cooperation and ex-

ploiting the opportunities

that emerge in the various

fields.

This is what MR Makis Pa-

pageorgiou, Chairman of

the BD and CEO of the

Public Gas Corporation

(DEPA) underlined in the

recent ECONOMIST Con-

ference when referring to

the recent developments

in the field of natural gas,

he also presented the ac-

tivities of DEPA. 
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ΕΘΝΙΚΗ ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΗ

«Δώρο Ζωής» και
ασφαλιστική συνείδηση

Δωρεάν 

ασφαλιστήρια 

συμβόλαια 

για νοσοκομειακή

περίθαλψη στα

17.500 νεογνά που

γεννιούνται κάθε

χρόνο 

στα Μαιευτήρια

«Μητέρα» και

«Λητώ», θα παρέχει

ο Όμιλος Υγεία

ύστερα από σχετική

συμφωνία 

συνεργασίας που

υπέγραψε ο Όμιλος

Υγεία με την Εθνική

Ασφαλιστική.

O
πως προβλέπει η συμφωνία, τα

17.500 παιδιά που γεννιούνται

σε ετήσια βάση στις μαιευτικές

κλινικές του Ομίλου, θα καλύπτονται -εάν

οι γονείς τους το επιθυμούν- από δωρεάν

ασφαλιστήριο συμβόλαιο για τον πρώτο

χρόνο της ζωής τους, το οποίο θα καλύ-

πτει τη νοσηλεία των νεογνών μέχρι

ποσού 173.000 ευρώ και με συμμετοχή

των γονέων τους στη νοσηλεία, κατά

15%.

Η συμφωνία αυτή, αποτελεί επέκταση της

συνεργασίας του νοσοκομείου Υγεία και

της Παιδιατρικής κλινικής του «Μητέρα»,

με την Εθνική Ασφαλιστική.

Η νέα συμφωνία παρουσιάσθηκε σε συ-

νέντευξη Τύπου από τον διευθύνοντα

σύμβουλο του Ομίλου Υγεία, Θεμιστοκλή

Χαραμή, τον πρόεδρο και διευθύνοντα

σύμβουλο της Εθνικής Ασφαλιστικής,

Δούκα Παλαιολόγο, τους διευθύνοντες

συμβούλους του «Μητέρα» και του «Λητώ»

κ.κ. Αλέξιο Κομνηνό και Λεωνίδα Παπα-

δόπουλο, αντίστοιχα, καθώς και το διευ-

θυντή ατομικών ασφαλειών ζωής της

Εθνικής Ασφαλιστικής, Κ. Κουγιουμτζή.

Ο κ. Χαραμής στην ομιλία του επεσήμανε

ότι ο Όμιλος επιδιώκει τη σύναψη συμ-

φωνιών με υγιείς και αξιόπιστες ασφαλι-

στικές εταιρείες, σημειώνοντας πως: «Στο

πλαίσιο αυτών των στρατηγικών συνεργα-

σιών, αναπτύξαμε νέα προϊόντα και υπη-

ρεσίες, τόσο με την ασφαλιστική εταιρεία

του Ομίλου της MIG, όσο και τώρα με την

Εθνική Ασφαλιστική.

Στόχος αυτών των νέων προϊόντων είναι

να αγκαλιάσουμε μεγάλους πληθυσμούς,

με πραγματικές και ωφέλιμες υπηρεσίες».

Από την πλευρά του ο κ. Παλαιολόγος

δήλωσε πως η Εθνική Ασφαλιστική σχε-

δίασε σε συνεργασία με τον Όμιλο Υγεία

αυτό το πρόγραμμα νοσοκομειακής περί-

θαλψης των νεογνών, με στόχο να ασφα-

λίζονται οι Έλληνες από τη γέννησή τους,

διότι έτσι, εκτός από την ασφαλιστική κά-

λυψη, αποκτούν και ασφαλιστική συνεί-

δηση.

Εκ μέρους του «Μητέρα», ο κ. Κομνηνός

ανέφερε πως στην παιδιατρική κλινική

του νοσηλεύονται πάνω από 4.000 παιδιά

το χρόνο και προσφεύγουν στα εξωτερικά

ιατρεία πάνω από 32.000 περιστατικά. Με

Aσ
φα

λισ
τικ

ά
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το πρόγραμμα αυτό, εξασφαλίζεται η δω-

ρεάν νοσηλεία των παιδιών στην Παιδια-

τρική Κλινική του «Μητέρα». Εκ μέρους

του «Λητώ», ο κ. Παπαδόπουλος, σημεί-

ωσε πως στο μαιευτήριο γεννιούνται κάθε

χρόνο 4.500 νεογνά, ενώ υπογράμμισε

ότι ο πρώτος χρόνος ζωής ενός παιδιού

είναι και ο πιο δύσκολος, τόσο για τους

γονείς, όσο και για το ίδιο το παιδί.

Η Εθνική Ασφαλιστική συζητεί και με άλ-

λους Ομίλους στην Αθήνα και τη Θεσσα-

λονίκη για προώθηση ασφαλιστικών

προγραμμάτων της στον κλάδο της μαιευ-

τικής και παιδιατρικής.

«Δώρο ζωής»

Το νέο πρόγραμμα νοσοκομειακής περί-

θαλψης «δώρο ζωής», προβλέπει κάλυψη,

σε περίπτωση νοσηλείας του παιδιού,

στην Παιδιατρική Κλινική «Μητέρα», με

συμμετοχή 15% του ασφαλισμένου και

ανώτατο όριο κάλυψης 173.000 ευρώ

ανά περιστατικό. Το πρόγραμμα παρέχε-

ται δωρεάν -χωρίς καταβολή ασφαλί-

στρων- για τον 1ο χρόνο ζωής του

παιδιού. 

Free policies for hospital care for the 17,500 babies born

every year in the Maternity Hospitals “Mitera” and “Leto” are

to be provided by the YGEIA Group after a relevant agreement

was concluded with Ethniki Asphalistiki insurance company.

Mr. Palaiologos stated that Ethniki Asphalistiki insurance

company planed, in cooperation with the YGEIA Group this

whole programme for the hospital care of the babies so that

the Greeks will be insured since they are born and thus they

will acquire an insurance conscience, besides being insured.

Τα Προ φόρων Κέρδη του Ομίλου για τη χρήση που έληξε στις 31 Δεκεμ-

βρίου 2008, σύμφωνα με τα ΔΛΠ, έφτασαν τα 22,6 εκατ. ευρώ, έναντι Ζη-

μίας 11,4 εκατ. ευρώ το 2007.  Αντίστοιχα, τα Μετά από φόρους Κέρδη του

Ομίλου διαμορφώνονται στα 4,1 εκατ. ευρώ, έναντι Ζημίας 11,8 εκατ. το

2007.

Σημαντική Αύξηση παρουσίασε η Παραγωγή της Εθνικής Ασφαλιστικής,

φτάνοντας τα 843 εκατ. ευρώ, έναντι 784 εκατ. το 2007. Η Αύξηση αυτή

(7,5%) μεγεθύνει το Μερίδιο Αγοράς της Εταιρείας που έφτασε το 17,7%,

έναντι 16,7% το 2007.

Συγκεκριμένα, το Μερίδιο Αγοράς της Εταιρείας στους Κλάδους Ζωής αυ-

ξήθηκε σε 21,4%, ενώ στους Γενικούς Κλάδους διαμορφώθηκε σε 13,8%,

διατηρώντας την πρώτη θέση της αγοράς, με τη δεύτερη Εταιρεία να κατέχει

μερίδιο 9,6%.

Εντυπωσιακό είναι το γεγονός ότι στο τέταρτο τρίμηνο του 2008 η Εταιρεία

πέτυχε συνολική Αύξηση Παραγωγής 1,9%, έναντι του αντίστοιχου τριμήνου

του προηγούμενου έτους, τη στιγμή που το σύνολο της Ασφαλιστικής Αγο-

ράς κατέγραψε σημαντική μείωση της τάξης του 14,6% (πηγή ΕΠΕΙΑ).

Οι Αποζημιώσεις Ασφαλισμένων της μητρικής, σύμφωνα με τα ΔΛΠ, πα-

ρουσίασαν αύξηση κατά 12,3% και διαμορφώθηκαν στα 417 εκατ. ευρώ,

έναντι 371 εκατ. ευρώ το 2007. 

Ο Δείκτης Αποθεματοποίησης επί καθαρών Εγγεγραμμένων Ασφαλίστρων

στις Γενικές Ασφαλίσεις αυξήθηκε κατά 11,2 ποσοστιαίες μονάδες, φτάνον-

τας στο 185,4%, έναντι 174,2% το 2007, που είναι από τους υψηλότερους

της Αγοράς.

Η Εταιρεία εξακολουθεί να εφαρμόζει επενδυτική πολιτική, η οποία αποκτά

ιδιαίτερη σημασία στις σημερινές αντίξοες συνθήκες που επικρατούν στις

αγορές. Το συνολικό ποσό που διατηρεί σε τραπεζικές καταθέσεις την 31η

Δεκεμβρίου 2008 έφτασε τα 329 εκατ. ευρώ, ενώ επιπλέον 353 εκατ. είναι

επενδεδυμένα σε Κρατικά Ομόλογα, τα οποία σήμερα προσφέρουν αξιόλο-

γες αποδόσεις. Με σύνολο Ενεργητικού 2.427 εκατ. ευρώ, οι Επενδύσεις

σε μετοχές φτάνουν τα 65 εκατ. ευρώ, δηλαδή 2,7%. Όλες οι μετοχές ανή-

κουν στο δείκτη FTSE 20 του Ελληνικού Χρηματιστηρίου. Παρά την Οικο-

νομική Κρίση, θετικές είναι οι προοπτικές ανάπτυξης της Εταιρείας για το

2009.  

Η παραγωγή Ασφαλίστρων κατά το πρώτο δίμηνο του 2009 παρουσίασε

άνοδο κατά 4,7% σε σχέση με το αντίστοιχο δίμηνο του 2008, στηρίζοντας

την εκτίμηση για περαιτέρω διεύρυνση του μεριδίου αγοράς εντός του

2009. 

Το γεγονός αυτό σε συνδυασμό με την προώθηση νέων προϊόντων, την

ενίσχυση των Υποδομών Υποστήριξης των Δικτύων Πωλήσεων και το

στοχευμένο περιορισμό Λειτουργικών Δαπανών ενισχύει τις προσδοκίες

για βελτιωμένες επιδόσεις του Ομίλου κατά τη διάρκεια της χρήσης

2009.

Με κέρδη το 2008
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ΑΤΕ

Συμφωνία με Ετ.Ε.
ενισχύσεις στις ΜΜΕ
Με την δραστηριό-

τητά της και στην

ενίσχυση μικρομε-

σαίων επιχειρή-

σεων, διευρύνονται

πλέον οι προτεραι-

ότητες του προ-

γράμματος της ΑΤΕ,

που συνδέονται και

με τη συνεργασία

της με την Ευρω-

παϊκή Τράπεζα

Επενδύσεων.

O
πως δήλωσε ο Διοικητής της

ΑΤΕbank κ. Δ. Μηλιάκος, στο

πλαίσιο της υπογραφής συμφω-

νίας συνεργασίας της ΑΤΕbank  με την Ευ-

ρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων, «επανα

συνδέουμε το κομμένο νήμα της συνεργα-

σίας της ΑΤΕbank με την Ευρωπαϊκή Τρά-

πεζα Επενδύσεων, που είχε διακοπεί το

1986».

Η συνεργασία αυτή είναι τώρα περισσό-

τερο επίκαιρη από ποτέ, εν μέσω μιας,

χωρίς προηγούμενο, παγκόσμιας κρίσης.

Σημειώνεται ότι η ATEbank που είχε μικρή

συμμετοχή στη χρηματοδότηση των μικρο-

μεσαίων επιχειρήσεων, τα τελευταία τέσ-

σερα χρόνια, πρωταγωνιστεί στην ενίσχυσή

τους με κεφάλαια κίνησης.

Η συνολική χρηματοδότηση της τράπεζας

στο πρώτο 4μηνο του 2009 ανήλθε στα 2

δισ Ευρώ και αφορούσε 12 χιλιάδες μικρο-

μεσαίες επιχειρήσεις, οι οποίες στη συντρι-

πτική πλειοψηφία τους δεν ήταν πελάτες

της ΑΤΕbank.

Φέτος, μαζί με τη χορήγηση ύψους 100

εκατ. Ευρώ της ΕΤΕπ,  στόχος είναι να στη-

ριχθούν  επενδυτικές πρωτοβουλίες του μι-

κρομεσαίου επιχειρηματία με τουλάχιστον

500 εκατ. ευρώ, δηλαδή ποσό διπλάσιο σε

σύγκριση με την αντίστοιχη περυσινή πε-

ρίοδο. Η ενίσχυση των επενδυτικών δρα-

στηριοτήτων στον νευραλγικό τομέα των

ΜΜΕ, αφορά τον εκσυγχρονισμό και την

επέκταση ήδη υφιστάμενων μονάδων.

Έμφαση δίνεται στους τομείς της ενέρ-

γειας, καινοτομίας και φυσικού περιβάλ-

λοντος, που αποτελούν το κλειδί της ανα-

βάθμισης της ανταγωνιστικότητας των προ-

ϊόντων και των υπηρεσιών που

προσφέρουν.

Σε σύγκριση με το Δεκέμβριο 2008 ο ρυθ-

μός αύξησης των υπολοίπων των χορηγή-

Τρ
απ

εζι
κά
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σεων των δανείων προς επαγγελματίες και

μικρομεσαίες επιχειρήσεις από την ΑΤΕ-

bank, μέχρι και το Μάιο, διαμορφώνεται σε

34%.   

Η ΑΤΕbank, τονίζεται, συνεισφέρει άμεσα

στην ενίσχυση της ρευστότητας των μικρο-

μεσαίων επιχειρήσεων, την ομαλοποίηση

της αγοράς και την αντιμετώπιση των επι-

πτώσεων της παγκόσμιας οικονομικής κρί-

σης στη χώρα.

Στο μεταξύ, η ΑΤΕbank, μετά την τελευταία

μείωση του βασικού επιτοκίου της Ευρωπαϊ-

κής Κεντρικής Τράπεζας και λαμβάνοντας

υπόψη τη γενικότερη οικονομική συγκυρία,

προχωρά σε νέες μειώσεις επιτοκίων. 

Στον τομέα της στεγαστικής πίστης, η ΑΤΕ-

bank, μειώνει:

• Το σταθερό επιτόκιο του προγράμμα-

τος «Νέο Στέγη Τρίποντο» κατά 0,35%.

Το επιτόκιο για το πρώτο έτος διαμορφώ-

νεται σε 3,50% και για τα επόμενα τέσσερα

έτη σε 4,90%.

• Τα κυμαινόμενα επιτόκια στεγαστικών

δανείων ιδιωτών και αγροτών που καθο-

ρίζονται διοικητικά από την Τράπεζα κατά

0,25%. 

• Τα σταθερά επιτόκια διάρκειας 3 και

5 ετών των στεγαστικών δανείων ιδιωτών

έως 0,25%.

• Τα σταθερά επιτόκια επιδοτούμενων

στεγαστικών δανείων αγροτών κατά

0,25%.

Στον τομέα των μικρών και μεσαίων επιχει-

ρήσεων μειώνει το σταθερό επιτόκιο τριε-

τίας κατά 0,50%.  Στον τομέα των καταθέ-

σεων, η ΑΤΕbank μειώνει το βασικό επι-

τόκιο ταμιευτηρίου κατά 0,10%, τα δε

επιτόκια ειδικών  λογαριασμών ταμιευτη-

ρίου μέχρι 0,20%.

Η μείωση των επιτοκίων ισχύει από 5-6-

2009. Σημειώνεται ότι τα επιτόκια  των δα-

νείων της Τράπεζας, που έχουν ως επιτόκιο

βάσης το βασικό επιτόκιο ΕΚΤ, έχουν ήδη

αναπροσαρμοστεί αυτομάτως  από 13-5-

2009.

Αναλυτικές πληροφορίες τόσο για τα επι-

τόκια όλων των δανείων όσο και τα επιτό-

κια καταθετικών λογαριασμών της

ΑΤΕbank είναι διαθέσιμα στα καταστήματα

της Τράπεζας, καθώς και στην ιστοσελίδα

www.atebank.gr 

Now ATEbank is also active in supporting small and

medium enterprises broadening thus the priorities of

its programme that are linked to the European Invest-

ment Bank are broadened.

The Governor of ΑΤΕbank Mr. D. Miliakos, stated

when the cooperation agreement between ΑΤΕbank

and the European Investment Bank was signed, “we

are restoring the broken link of cooperation between

ΑΤΕbank  and the European Investment Bank that had

been severed in 1986”.
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Στην τρέχουσα συγκυ-
ρία η διεθνής οικονο-

µία βιώνει τις επιπτώσεις
της πιο σφοδρής κερδοσκο-
πικής καταιγίδας των τελευ-
ταίων 80 ετών.
Στην δίνη της κρίσης δεν υπάρ-
χει πολυτέλεια κοινωνικού ανταγωνισµού.

Αντιµέτωπη µε την ύφεση, η επιχειρηµατι-
κότητα δεν µπορεί να έχει ως αντίπαλο

τον εργαζόµενο.
Ούτε βέβαια το κόστος της κρίσης µπορεί να
επωµισθεί το κεφάλαιο απασχόληση.

Προέχει η ανάπτυξη της πραγµατι-
κής οικονοµίας, η τόνωση της ρευ-

στότητας, οι θέσεις εργασίας, η ενίσχυση της
ζήτησης.

Ηαναδιάρθρωση λοιπόν των επιχειρήσεων
µε ανθρώπινο πρόσωπο, και κοινωνικό

σχέδιο αποτελεί ρήτρα προοπτικής, που δίνει
διέξοδο.
Ιδιαίτερα στο σηµερινό κοµβικό σηµείο που η
πρόκληση για αειφορία και βιώσιµη ανάπτυξη
δεν µπορεί να µείνει χωρίς απάντηση.

Κεντρική διάθεση στην Αθήνα: Επιστηµονική Εταιρεία Ypsilon, Λ. Αλεξάνδρας 62, ΑΘΗΝΑ, Τηλ. 210 8254308 - FAX: 210 8250391, e-mail: epistyp@otenet.gr
Κεντρική διάθεση στην Κύπρο: FMW  Αρµενίας 23Β, Στρόβολος Λευκωσία, Τηλ. 22342005 FAX: 22342006, e-mail: info@fmw.com.cy
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